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Protokół Nr 9/2025  

z posiedzenia Komisji Oświaty, Statutów, Ochrony Zdrowia i Polityki Społecznej  

Rady Gminy Wierzchosławice 

odbytego dnia 22 kwietnia 2025 r. 

w Urzędzie Gminy Wierzchosławice (I piętro – pok. nr 15) 

Posiedzenie rozpoczęto 22 kwietnia 2025 r. o godzinie 09:00, a zakończono o godzinie 09:35 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków Komisji: 

Obecni: 

1. Tomasz Jachimek 

2. Barbara Knapik 

3. Dawid Mocny 

4. Halina Popiela 

5. Dawid Przybyło 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 Małgorzata Moskal – Wójt Gminy 

 Wojciech Aleksander – Zastępca Wójta 

 Marcelina Bryl – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchosławicach 

 Renata Rzepa – Kierownik Referatu Edukacji, Kultury i Sportu 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Komisji Barbara Knapik. Przywitała 

zaproszonych gości, poinformowała, że w posiedzeniu uczestniczy wymagana ilość członków 

Komisji, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przyjęto porządek posiedzenia, jak niżej: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 8/2025 z posiedzenia odbytego dnia 24 marca 2025 r. 

4. Sprawozdanie merytoryczne Centrum Zdrowia Tuchów Sp. z o.o. z działalności 

w wynajmowanym obiekcie w Wierzchosławicach za okres od dnia 1 stycznia 2024 r. do dnia 

31 grudnia 2024 r. 

5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchosławicach za 

2024 rok. 

6. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za 

rok 2024. 

7. Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr X/89/2025 Rady Gminy 

Wierzchosławice z dnia 24 marca 2025 r w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

udzielanych publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania 

przedszkolnego, szkołom, w tym szkołom podstawowym, w których zorganizowano oddział 

przedszkolny i placówkom prowadzonym na terenie Gminy Wierzchosławice, trybu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczenia ich 

wykorzystania. 

8. Omówienie wstępnego projektu Statutu Młodzieżowej Rady Gminy. 

9. Wolne wnioski. 

10. Zamknięcie posiedzenia. 
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3. Przyjęcie protokołu Nr 8/2025 z posiedzenia odbytego dnia 24 marca 2025 r. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przekazany członkom Komisji elektronicznie. 

Pytań oraz uwag do protokołu nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu Nr 8/2025 z posiedzenia odbytego dnia 24 marca 2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

4. Sprawozdanie merytoryczne Centrum Zdrowia Tuchów Sp. z o.o. z działalności 

w wynajmowanym obiekcie w Wierzchosławicach za okres od dnia 1 stycznia 2024 r. do 

dnia 31 grudnia 2024 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawozdanie merytoryczne Centrum Zdrowia Tuchów Sp. z o.o. z działalności w 

wynajmowanym obiekcie w Wierzchosławicach za okres od dnia 1 stycznia 2024 r. do dnia 

31 grudnia 2024 r. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Wierzchosławicach za 2024 rok. 

- Marcelina Bryl: sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej określa nasze 

główne zadania zarówno z administracji rządowej, są to zadania zlecone, jak i zadania własne 

o charakterze obowiązkowym i nieobowiązkowym. Głównym celem pomocy społecznej jest 

realizowanie szerokich zadań z uwagi na przyznanie świadczeń, ale także szeroką pracę socjalną 

wobec naszych mieszkańców. Sprawozdanie zawiera elementy, które dotyczą między innymi 

takiego zakresu, jak przyznawanie świadczeń z pomocy społecznej, świadczeń rodzinnych, 

funduszu alimentacyjnego, ale także bardzo szerokich zadań, które miały miejsce w tamtym roku 

z administracji rządowej – były to między innymi dodatek osłonowy, bon energetyczny, 

refundacja podatku VAT, były to świadczenia które były w wysokiej mierze przyznawane dla 

naszych mieszkańców i wymagały naszego bardzo dużego zaangażowania. Dodatkowo 

sprawozdanie określa realizowane przez nas programy rządowe, między innymi program 

„Opieka wytchnieniowa”, „Korpus Wsparcia Seniorów” oraz „Asystent osobisty Osoby 

z Niepełnosprawnościami”, który cieszy się bardzo dużym zainteresowaniem wśród naszych 

mieszkańców. W związku z powyższym w tym roku też podjęliśmy decyzję o zwiększeniu ilości 

osób objętych tym wsparciem, a także środków finansowych zawnioskowanych do Wojewody 

Małopolskiego. Dodatkowo określone są projekty socjalne realizowane w środowisku przez 

pracowników socjalnych. W tamtym roku realizowaliśmy również projekt socjalny Kolacja 

Wigilijna dla osób starszych. Realizowaliśmy projekt socjalny Bezpieczeństwo Seniorów, gdzie 
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pracownicy socjalni razem z dzielnicowym jeździli w środowisko lokalne i sprawdzali sytuacje. 

Bardzo proszę o przyjęcie pozytywne tego sprawozdania i jak będą pytania to bardzo proszę.   

 

- Tomasz Jachimek: serdecznie chciałem podziękować Pani Kierownik za pomoc, którą Pani mi 

zaoferowała oraz pracownikowi socjalnemu. Dziękuję bardzo za zaangażowanie w daną sprawę. 

 

Więcej pytań oraz uwag nie było. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchosławicach za 

2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

6. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej 

za rok 2024. 

- Marcelina Bryl: na podstawie art. 179 ustawy o wspieraniu rodziny i systemu pieczy 

zastępczej Wójt Gminy składa corocznie sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu ustawy. 

W związku z powyższym to sprawozdanie zostało Państwu złożone w terminie wyznaczonym 

ustawowo. Sprawozdanie określa zadania, jakie realizujemy, jakie mój ośrodek realizuje na rzecz 

wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej. Przede wszystkim jest opisana ciężka praca 

asystenta rodziny, który pomaga osobom, rodzinom, które są najbardziej niewydolne 
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wychowawczo z terenu naszej Gminy. Dodatkowo sprawozdanie określa wydatki, jakie 

ponosimy w związku z utrzymaniem dzieci w pieczy zastępczej. Tutaj chciałam podkreślić, że 

niestety te wydatki rosną, liczba osób, liczba dzieci nie rośnie, jeżeli chodzi o umieszczenie 

w pieczy zastępczej, natomiast wydatki rosną z uwagi na to, że średni koszt miesięczny 

utrzymania w naszych placówkach powiatowych jest 12 000 zł. W związku z powyższym te 

kwoty wyglądają tak, jak wyglądają. Sprawozdanie też określa zarówno ilość tych osób oraz 

wydatki, jakie ponosimy w związku z utrzymaniem tych dzieci. Staramy się oczywiście jak 

najbardziej, żeby jak najmniejsza ilość tych dzieci trafiała do tych placówek, jednak czasem to 

się nie udaje i niestety jest to jedyne rozwiązanie dla nas. Sprawozdanie określa wszystkie 

ustawowe wymogi, które są zapisane jako realizacja dla gmin. Jest to także specjalistyczne 

poradnictwo, mamy tutaj Pana prawnika, który takich porad prawnych udziela oraz Panią 

psycholog. Dodatkowo organizujemy szkolenia dla asystenta rodziny. Mają Państwo tutaj też 

określone, jakie zadania wykonywał asystent rodziny w roku ubiegłym. Bardzo proszę 

o pozytywne przyjęcie sprawozdania. Dziękuję. 

 

- Halina Popiela: chciałam zapytać, jeśli chodzi o te dzieci, które są objęte pieczą zastępczą, czy 

są jakieś perspektywy, szanse na to, żeby one wróciły do swoich rodzin? 

 

- Marcelina Bryl: tak, w niektórych przypadkach są szanse, ale biorąc pod uwagę to, że mamy 

sześcioro dzieci, to ten procent myślę, że jest dwoje na ten moment. Pracujemy nad tym, zarówno 

my, jak i Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie i staramy się, ale czasem jednak brakuje tej 

współpracy z drugiej strony pomimo szerokiego wsparcia.  

 

- Halina Popiela: czy Ci rodzice mają odebrane prawa rodzicielskie, jak to wygląda? Czy byłaby 

jakaś szansa na jakąś adopcję tych dzieci? 

 

- Marcelina Bryl: w tym momencie żadne z tych rodziców nie ma odebranych praw 

rodzicielskich. Jest to bardzo trudny proces. Natomiast odwiedzają dzieci. W wielu przypadkach 

jest tak, że na przykład raz w tygodniu są odwiedzane przez rodziców głównie w Powiatowym 

Centrum Pomocy Rodzinie. 

 

- Dawid Przybyło: a mniej więcej w jakim wieku te dzieci są? 

 

- Marcelina Bryl: różne. To jest od 7 do 12 lat. Jeżeli już wiemy, że mamy nastolatka, który ma 

te 16, czy 17 lat to staramy się wszelką ceną go zatrzymać w środowisku domowym. Natomiast 

małe dzieci to już jest trudniej, tym bardziej, że jak stwarza się jakieś zagrożenie dla zdrowia 

i życia realne w środowisku domowym to staramy się o to, aby było bezpieczne.  
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Więcej pytań oraz uwag nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za rok 

2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

7. Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr X/89/2025 Rady 

Gminy Wierzchosławice z dnia 24 marca 2025 r w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji udzielanych publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom 

wychowania przedszkolnego, szkołom, w tym szkołom podstawowym, w których 

zorganizowano oddział przedszkolny i placówkom prowadzonym na terenie Gminy 

Wierzchosławice, trybu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz 

terminu i sposobu rozliczenia ich wykorzystania. 

- Renata Rzepa: w związku z zakwestionowaniem przez Regionalną Izbę Obrachunkową 

zapisów załącznika Nr 4 dotyczącym oświadczenia rodzica/opiekuna prawnego o miejscu 

zamieszkania do podjętej Uchwały oraz związanym z nim zapisów w sentencji uchwały w  § 5 

ust. 4., skreślono w/w zapis i wyłączono wspomniany powyżej załącznik. Dlatego też konieczne 

jest podjęcie zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielanych 

publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, 

szkołom, w tym szkołom podstawowym, w których zorganizowano oddział przedszkolny 
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i placówkom prowadzonym na terenie Gminy Wierzchosławice, trybu kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczenia ich wykorzystania. 

Uchwała realizuje upoważnienie ustawowe zawarte w art. 38 ustawy o finansowaniu zadań 

oświatowych. Proszę o podjęcie niniejszej uchwały. dziękuję bardzo.  

Pytań oraz uwag nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr X/89/2025 Rady Gminy 

Wierzchosławice z dnia 24 marca 2025 r w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

udzielanych publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania 

przedszkolnego, szkołom, w tym szkołom podstawowym, w których zorganizowano oddział 

przedszkolny i placówkom prowadzonym na terenie Gminy Wierzchosławice, trybu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczenia ich 

wykorzystania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

8. Omówienie wstępnego projektu Statutu Młodzieżowej Rady Gminy. 

- Dawid Mocny: Statut powstawał przy współpracy z Panią Wójt oraz Panią Mecenas. Są tu 

dwie kluczowe uwagi, na które chciałbym żeby Komisja zwróciła uwagę – to jest przede 

wszystkim wiek członków Rady oraz liczba tych członków. Jest tutaj wpisany wiek od 13 do 

20 lat, ale tak, jak na poprzedniej Komisji doszliśmy do wniosku, że to być może jest zbyt 
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wysoki wiek, więc proponowałbym na zmianę od 13 do 18 lat. Liczba członków Rady wynosi 

10 osób i myślę, że tutaj przy tej liczbie też pozostaniemy. Jeżeli okaże się, że liczba chętnych 

będzie większa to wtedy zawsze ten Statut można zmienić. Kwestia tu jest jeszcze wybierania 

tych członków Rady, bo jest tu zapis, że: „Członkowie Rady wybierani są w demokratycznych 

wyborach organizowanych w szkołach oraz na terenie gminy”. Pytanie, czy będzie taka 

konieczność, czy to nie jest kwestia zgłoszenia się do tej Rady, a później już wybieranie 

Prezydium składającego się z Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Gminy, Zastępcy oraz 

Sekretarza. Dziękuję.  

 

- Małgorzata Moskal: przedłożyliśmy Państwu projekt Statutu, żebyście się Państwo z tym 

zapoznali, żebyście przemyśleli na spokojnie, bo mamy mniej więcej miesiąc czasu do następnej 

Sesji. Żeby nie podejmować tej uchwały tak nagle i już tylko żeby przemyśleć, wnieść uwagi. 

Tak, jak Pan Przewodniczący powiedział, zastanawiamy się nad tym procesem rekrutacji.  

 

- Tomasz Jachimek: według mnie wybory w szkołach ciężko zorganizować. 

 

- Barbara Knapik: raczej zgłoszenia do Gminy tak tutaj rozmawialiśmy na Komisji Kultury. 

 

- Halina Popiela: z jakąś tam listą poparcia iluś tam głosów ustalonych. 

 

- Małgorzata Moskal: zastanówcie się Państwo i prośba jest taka, żeby na mailu nawet do 

wszystkich Radnych odnosili się, tak żeby pewne rzeczy przygotować na Komisję. Uważam, że 

jeszcze jedna Komisja, nie taka w dniu Sesji tylko przed Sesją powinna być, żebyśmy te wnioski 

przemyśleli. Projekt Uchwały musi być zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Statutu i Komisję 

Młodzieży. Dobrze by było, gdyby jednak te wnioski wnieść, to zaledwie jest projekt, chyba że 

przygotujemy już taki projekt uchwały już z Waszymi uwagami. Ale to już jest czas, żeby nad 

tym popracować, taki jest na razie proces rekrutacji wpisany, natomiast to nie jest tak, że nie 

trzeba go zmienić, bo w przypadku mniej więcej 18 lat to nie będzie w szkole wybierane. 

 

- Tomasz Jachimek: rekrutacja jest bardzo skomplikowana moim zdaniem, dlatego będzie 

problematyczna. 

- Barbara Knapik: mi się wydaje, że może na samo zgłoszenie tak, jak mówiliśmy wcześniej, 

zgłoszenie do Gminy takiego kandydata. 

 

- Tomasz Jachimek: tylko jak wśród tych zgłoszeń wybierzemy te 10 osób? 
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- Małgorzata Moskal: Zarządzenia Wójta i przygotować Regulamin do wyborów ewentualnie, 

też taka możliwość jest.  

 

- Tomasz Jachimek: to nie ma wątpliwości, że do 18 lat, bo powyżej 18-stu mogą być 

kandydatami do Rady Gminy. 

 

- Małgorzata Moskal: chodzi o to, że nie jesteśmy też pewni, czy będzie aż takie 

zainteresowanie. Wybory takie są jak najbardziej w porządku tylko obawiam się, czy będzie aż 

takie zainteresowanie i to jest też angażowanie w pewne działanie szkoły. Ja bym tutaj nie wiem, 

czy nie zastanowiła się nad ewentualną zmianą i pozwolenie na samodzielne zgłoszenie się, taki 

list motywacyjny ewentualnie, ktoś tam zaproponował CV, też jest istotne, bo wiadomo, że ktoś 

coś robi w szkole, jest w Samorządzie, prowadzi różnego rodzaju kluby, akcje, jest 

Przewodniczącym klasy, czy Samorządu. Trzeba się nad tym zastanowić, to jest Państwa 

decyzja, Uchwała Rady Gminy o tym stanowi. Zastanówcie się Państwo nad tym, przemyślcie 

też ewentualny termin Komisji w takiej sytuacji, żeby o tym porozmawiać. 

 

- Dawid Przybyło: ja mam pytanie co do tego wieku jeszcze, jest zapis, że od 13 roku życia. 

Teraz pytanie: ukończone, czy rocznikowo? Bo to też będzie wyłączało niektórych uczniów. 

 

- Małgorzata Moskal: ukończone. 

 

- Barbara Knapik: nie żaden rocznik tylko ukończone.  

 

- Tomasz Jachimek: przykładowo 18 lat posiadasz, jak skończyłeś, nie skończyłeś to nie 

posiadasz. 

 

Więcej pytań oraz uwag nie było. 

 

 

9. Wolne wnioski. 

Dyskusji nie było. 
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10. Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji dokonała zamknięcia 

9 posiedzenia Komisji Oświaty, Statutów, Ochrony Zdrowia i Polityki Społecznej.  

 

 

 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

 

Protokołowała:  `     Przewodnicząca Komisji:  

 

 

Karolina Ducinowska      Barbara Knapik 

 


